
  
 ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 

EL DIA  13 DE DESEMBRE DE 2012 
 
 
Membres assistents: 
  
 Miquel Enseñat Riutort 
 Francisca A. Torres de la Fuente 
 Maria Ramón Salas 
 Antonio Asensio Campoy 
 Miquel Bernat Bosch 
 Julio Dalmau de Mata 
 Dolors Nadal Llinas 
 Vicenç Vidal Matas 
 Severiano Quevedo Mora 
 Margarita Alemany Alorda 
 Alberto Salido Malberti 
 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores del 
dia tretze de desembre de 2012, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en primera 
convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle,  Miguel Ensenyat Riutort, i 
amb l’assistència dels senyors regidors que es relacionen a l’encapçalament, amb l’objecte de 
celebrar sessió extraordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el qual fou 
degudament notificat. Assisteix com a Secretari la  Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
PRESA DE POSSESSIO NOU REGIDOR DEL PSM – ENTESA NAC IONALISTA.-  

  
Els membres de la Corporació donen la benvinguda al Sr. Alberto Salido Malberti i 

seguidament el Sr. Batle donà lectura a la credencial de regidor remesa per la Junta Electoral 
Central . 
 Conforme amb el que estableix l'article 108.6 de la Llei Orgànica del Règim Electoral 
General, el nou regidor, per tal d'adquirir la condició del seu càrrec ha de jurar o prometre 
acatament a la Constitució amb la qual cosa s'efectua la presa de possessió. 
 La fórmula de jurament o promesa és l'establerta en el Reial Decret 707/1979, de 5 
d'abril (BOE núm. 83, de 6 d'abril), segons l'article 1, i es procedeix a fer la següent pregunta: 
   El Sr. Batle dóna lectura del següent: 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i pel vostre honor de complir fidelment les 
obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i d'observar i fer observar la Constitució, 
com a norma fonamental de l'Estat ? 
 
  El regidor Sr. Albert Salido Malberti  contesta, sí, promet, per imperatiu legal i sense renuncia 
el dret d’autodeterminació del meu poble. 
 

El Sr. Miguel Bernat donà la benvinguda al nou regidor i li desitjà encert en la seva 
feina. 

El Sr. Juli Dalmau li desitjà sort en la feina. 
 
L’equip de Govern desitjà molta sort i feina profitosa, que en temps de crisis la política 

ha de ser imaginativa  i aconseguir amb poc un bon servei pel poble. 



 
 

 
 
ACTA ANTERIOR.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió ordinària de dia 25 d’octubre de 2012 i a la de la sessió 
extraordinària i urgent de dia 8 de novembre de 2012. 
 
 No es presenta cap observació, i sotmesa a votació es aprovada per unanimitat. 
 
 
 
CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte de la correspondència  haguda des de l’últim ple, registre d’entrada del núm. 4356 al 
5126. Així com es donen a coneixia les disposicions oficials més rellevants hagudes des de 
l’últim ple. 
 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts des de l’últim 
Ple  del núm. 639 al  723.     
 
 
DECRETS A RATIFICAR.- El Batle, dona lectura al següent: 
 

RESOLUCIÓ DE BATLIA núm.656/2012 
 
Vista la demanda interposada per GROEL, S.A. davant el Jutjat de Primera Instància núm. 15 de 
Palma de Mallorca, procediment ordinari 0000710/2012/04 contra l’Ajuntament d’Esporles,  
 
Pel present venc  a RESOLDRE: 
 
1r.- Personar-nos al procediment ordinària 0000710/2012/04 dintre del termini assenyalat a 
l’escrit de dia 7 de novembre de 2012, registre d’entrada núm. 4562. 
 
2n.- Conferir poder per al plets assenyalat a l’encapçalament de la resolució a favor dels 
següents: 

PROCURADORS: 
 DE PALMA .- Antonio Colom Ferrà, Aurea Abarquero Burguera, Lluïsa Maria Adrover 
Thomás, Miguel Socías Rosselló.  
 DE MADRID.- Luis Fernando GRANADOS BRAVO, José Luis Pinto Marabotto, Carlos 
Ibáñez de la Cidianiere.  
 
 I LLETRATS de l’Il·lustre col·legi d’advocats de Balears: 
  JOSEP ALONSO AGUILO  
  MIQUEL RIPOLL TORRES 
                    MARTINA PLOMER CIFRE 
                   JUAN CAMACHO PEÑA   
  
 “A les que especialment se’ls faculta per a que en nomo del poderdant puguin prestar 
confessió en judici absolguent posicions i en procediments laborals. 

Amb facultat especial  per substituir en tot o en part les facultats concedides 
mitjançant l’atorgament de poders a favor d’altres lletrats i procuradors que tinguin per 



convenient. 
I per rebre en nom del poderdant les quantitats que corresponguin per qualsevol 

concepte inclòs les consignades judicialment en tota classe de procediments. 
Facultant expressament per la seva representació processal en el procediment 

ordinari 0000710/2012/04 que tramitarà el Jutjat de Primera Instància núm. 15 contra 
l’Ajuntament d’Esporles, amb facultats expresses per renunciar, allanar-se i transigir i totes les 
especialitats recollides en els articles  25.2 y 414 de la LEC”. 
 
3r.-  Dur la present resolució al proper ple que es celebri per la seva ratificació. 
 
 
Sotmesa a votació la Resolució fou aprovada amb el següent resultat: 
 
 - (6) sis vots a favor del PAS PSM. 
 - (5) cinc abstencions del PP i del PSOE.  
 
 
La Sra. Francisca Torres de la Fuente, dona lectura al següent: 
 

DECRET DE BATLIA 696/12 
 

Atesa la intenció de la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social,  per la qual es vol 
signar un conveni de col·laboració entre l’esmentada Conselleria i l’Ajuntament d’Esporles per 
a la reserva i  l’ocupació de places d’estades diürnes per a gent gran en situació de 
dependència. RESOLC: 
 
1.- Signar l’esmentat conveni 
 
2.- Ratificar aquest decret en el proper ple que es celebri.  
 

Sotmès a votació fou aprovat per unanimitat dels assistents.  
 
 
El Batle dona lectura al següent: 
 

DECRET DE BATLIA 701/12 
 

Atès el conveni de col·laboració entre la Fundació Deixalles per poder fer ús de les 
instal·lacions amb les que compta l’Ajuntament d’Esporles situades a Plaça de l’Ajuntament 
núm. 1 per el desenvolupament d’un projecte d’orientació laboral, RESOLC: 
 

1.- Signar l’acord de col·laboració entre la Fundació Deixalles i l’Ajuntament d’Esporles 
per dur a terme el projecte d’orientació laboral.  

 
2.- Portar al proper Ple per a la seva ratificació 

 
Sotmès a votació fou aprovat per unanimitat dels assistents.  
 
 

 

Seguidament es dona lectura al següent Decret: 

 



RESOLUCIÓ DE BATLIA   717/12 

ANTECEDENTS 

 
 
1. Per Decret de l’Alcaldia de data 11 de desembre de 2012 s’inicia l’expedient de declaració 
d’un crèdit com a no disponible. 
 
2. Atesos els articles 2 del RD Llei 20/2012, de mesures per a garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat, i 22 de la Llei 2/2012, de Pressupostos 
generals de l’Estat per al 2012, s’immobilitza la totalitat del saldo del crèdit de les aplicacions 
pressupostàries i imports que es detallen a continuació: 
 

 

Ajuntament: 

 

Partida 
pressupostària.  

DENOMINACIÓ IMPORT 

   

920/12010 Retribucions bàsiques personal funcionari 8.972,49 

920/13000 Retribucions bàsiques personal laboral 2.643,36 

340/13000 Retribucions personal laboral fix 1.393,09 

932/13000 Retribucions personal laboral fix 1.681,94 

230/13100 Retribucions personal laboral fix 4.099,42 

312/1300 Retribucions personal laboral fix 659,73 

320/1300 Retribucions personal laboral fix 7.394,09 

150/13000 Retribucions personal laboral fix 13.415,34 

332/13000 Retribucions personal laboral fix 1.760,62 

334/13000 Retribucions personal laboral fix 1.643,86 

130/12010 Retribucions bàsiques personal funcionari 5.591,53 

 T O T A L 49.255,47 

 

Patronat d’Escoles Municipals:  

Partida 
pressupostària.  

DENOMINACIÓ IMPORT 



   

321/13000 Retribucions personal laboral fix 8.034,94 

334/13000 Retribucions personal laboral fix 3.132,16 

 TOTAL 11.167,10 

 

 

 

3. La Interventora ha emès informe favorable. 
 
4. El Regidor d’Hisenda hi ha dictaminat favorablement. 
 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. Article 30 i següents del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el 
Capítol Primer del Títol Sisè, de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
2. Articles 2 del RD Llei 20/2012, de mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i de 
foment de la competitivitat, i 22 de la Llei 2/2012, de Pressupostos Generals de l’Estat per al 
2012. 
 
Per tant, pel present  
VENC A RESOLDRE: 

1. Aprovar la declaració de no disponibilitat del crèdit pressupostari de les partides i imports 
detallats anteriorment, quedant els ingressos afectats a realitzar aportacions a plans de 
pensions o contractes d’assegurança col·lectiva de conformitat a la Llei Orgànica 2/2012, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera i en els termes i abast que es determini 
en les corresponents Lleis de Pressupostos Generals de l’Estat. 

2. Donar compte del present acord a Intervenció per a que procedeixi a portar a terme les 
anotacions comptables i pressupostàries corresponents. 

3.-Ratificar el present decret en el proper ple. 

El Sr. Miguel Bernat digué que la paga del Batle també havia de ser retinguda, ja que la llei 
feia referència als alts càrrecs. 

Preguntada sobre el particular la Sra. Secretaria, aquesta informà que la llei no indicava 
especialment que les pagues dels membres electes de les corporacions haguessin de ser 
retingudes, si efectivament les dels alts càrrecs. 

El Sr. Juli Dalmau digué que el seu vot seria encontre per considerar que la mesura no era ni 
adequada ni oportuna.  

El Sr. Batle digué que votaria a favor per imperatiu legal. 

Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 



 
- Sis (6) vots a favor per imperatiu legal 
- Un (1) en contra del PSOE 
- Quatre (4) abstencions del PP 

 
 
 
DECRET BATLE ORGANITZACIÓ AJUNTAMENT.-  El Batle dona lectura al següent: 
 

DECRET DE BATLIA 719/12 
 
 De conformitat amb l'atribució que me confereixen els articles 21.3 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, Llei 20/06 de 15 de desembre municipal i de 
regim local de les Illes Balears i 46 i 52 del R.O.F., amb la finalitat d'aconseguir una major 
eficàcia en la gestió, HE RESOLT realitzar a favor dels regidors que seguidament es relacionen 
les delegacions especials que es detallen a continuació: 
 
 A favor del Regidor Sr. Vicenç Vidal Matas  
 

1. Àmbit dels assumptes als quals es refereix la delegació: 
                  Àrea d'Hisenda i  Pressuposts. 
                  Àrea d’Administració municipal. 
 2.- Treballs concrets i específics que es deleguen: 
        Estudi, preparació i informe i coordinació dels assumptes 
            3.-  Àmbit dels assumptes als quals es refereix la delegació: 
                    Area de Cooperació al desenvolupament. 
                    Area de  Participació Ciutadana 
 
 
 A favor de la Regidora Sr. Francisca A. Torres de la Fuente. 
   
 1.- Àmbit dels assumptes als quals es refereix la delegació: 
                 Area de Promoció Econòmica i Turisme 
                 Area de serveis Socials , Benestar i Sanitat. 
 2.- Treballs concrets i específics que es deleguen: 
                  Estudi, preparació,i informe  i coordinació dels assumptes 
 
 A favor del regidor Alberto Salido Malberti 
 
         1.-  Àrea d’Esports 
          2.  Àrea de Medi Ambient 
 
 
            A  favor de la Regidora Maria Ramon Salas 
 
           1.-   Àrea de Cultura, Festes Populars. 
                  Area de Joventut. 
                  Area d’Educació 
      2.- Treballs concrets i específics que es deleguen: 
                    Estudi, preparació,i informe i coordinació dels assumptes 
 
 
 A favor del Regidor Sr.  Antoni Asensio Campoy 



 
 1.- Àmbit dels assumptes als quals es refereix la delegació: 
                   Area de Manteniment Vies i edificis municipals 
 2.- Treballs concrets i específics que es deleguen: 
        Estudi, preparació i informe i coordinació dels assumptes 
 
 
2.- Publicar aquesta resolució en el BOIB. 
3.- Notificar aquesta resolució  a les persones interessades. 
4.- Donar compte d’aquest decret al Ple de l’ajuntament. 
 
 Sotmès a votació fou aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
     
  DECRET DE BATLIA    718/12 
 
 De conformitat amb l'atribució que me confereix els articles 21.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, Llei 20/06 de 15 de desembre municipal i de 
regim local de les Illes Balears i 46   i següents del R.O.F., HE DESIGNAT  tinents de Batle, tot 
establint l’ordre de prelació per  a substitucions que  es relaciona, els Regidors: 
 
- Francisca Torres de la Fuente, Primer Tinent de Batle. 
- Vicenç Vidal Matas, segon Tinent de Batle. 
- Maria Ramon Salas, Tercer Tinent de Batle 
 
2.- Publicar aquesta resolució el BOIB. 
3.- Notificar aquesta resolució a les persones interessades. 
4.- Donar compte d’aquest decret al Ple de l’ajuntament. 
 
 La corporació es dona per assabentada. 
 
Sotmès a urgència tractar del representants de la corporació els orgues col.legiats. 
Aquesta es aprovada per unanimitat. 
 
 
NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN E LS ÒRGANS 
COL·LEGIATS.-  El Sr. Batle dona lectura a la següent: 

 
 

P R O P O S T A 
 
  D'acord amb allò disposat a l'art. 38 del R.O.F. es proposa al Ple resoldre damunt 
el següent punt: 
 
REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ ALS ÒRGANS COL·LEGIATS 
 

 
   B). Consell Escolar del C. P. "Gabriel Comas i Ribas": 
                       - Maria Ramon Salas 
 
   C). Representant Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació :                   

- Batle Miquel Enseyat Riutort 



- Suplent, Vicenç Vidal Matas 
 

D) Representant al Consorci: 
- Vicenç Vidal Matas 

 
E) Representant Obra Cultural 

- Maria Ramon Salas 
 

F) Representant Agenda Local 21: 
- Vicenç Vidal Matas 

 
G) Representant a la serra de Tramuntana Paratge Natural:  

- Vicenç Vidal Matas 
 

H) Representants al Pla D Esporles: 
President: El Batle, suplent regidor d’Hisenda i Pressuposts. 
Vocals:  Un representant del PP 
  Sr. Juli Dalmau de Mata del PSOE. 

I) Gerent del Patronat d’Escoles Municipals. 
- Sra. Catalina Oliver Nadal. 

J)  Patronat Escoles Municipals. 
- Batle o regidor en qui delegui 
- Un representant de cada grup polític. 

K) Patronat Cultura i Esports. 
- Batle o regidor en qui delegui 
- Un representant de cada grup polític. 

L) FELIP 
- Batle ,suplent Sr. Vicenç Vidal Matas  

 
 Sotmès a votació es aprovat per unanimitat. 
 
 
 
 
MOCIO PAS-PSM CONSORCI INSTITUT RAMON LLULL.-   La Sra. Maria Ramón dona 
lectura a la següent:  
 

MOCIÓ AMB MOTIU DE LA POLITICA CULTURAL  
DE LES ILLES BALEARS A L’EXTERIOR 

 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
El passat dia 8 de Novembre, el Govern de les Illes Balears va anunciar que abandonaria 
l’Institut Ramón Llull, consorci integrat inicialment per la Generalitat de Catalunya i la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears. Aquest consorci era una eina de projecció exterior 
de la llengua catalana i de la cultura que s’hi expressava en totes les seves modalitats, 
matèries i mitjans d’expressió. Els objectius fonamentalment era la promoció de 
l’ensenyament del català, la seva difusió a l’exterior, el coneixement de la literatura que 
s’expressa en llengua catalana, la difusió del pensament, l’assaig i la investigació a l’exterior, 
a més de la promoció de les relacions, els projectes i les iniciatives conjuntes amb institucions 
i organismes de projecció de la cultura, de dins o fora del domini lingüístic. 
 



Aquest abandonament s’afegeix al tancament que la mateixa setmana, va anunciar l’Espai 
Mallorca, després que el Consell de Mallorca i el Govern de les Illes Balears, no complissin 
amb les seves obligacions econòmiques. L’Espai Mallorca, és un centre de promoció i difusió 
de la cultura de les Illes Balears a Catalunya, que va néixer l’any 1998, com una iniciativa de 
la Conselleria de Cultura del Consell de Mallorca en col·laboració amb el Gremi d’Editors de 
Balears. El seu objectiu, era donar a conèixer els productes culturals de les Illes Balears, 
promoure els seus artistes i escriptors, i crear vincles i intercanvis culturals amb Catalunya. 
 
 
L’Ajuntament d’Esporles constata la importància de la cultura com a instrument de creació de 
riquesa i de promoció i dinamització del turisme, així com la necessitat de que les institucions 
defensin la llengua i cultura pròpies. Per tot això el Ple de l’Ajuntament d’Esporles ACORDA: 
 
1.- Instar al Govern de les Illes Balears a no abandonar l’Institut Ramon Llull i reforçar-lo com 
autèntic instrument de projecció exterior de la llengua catalana i de la cultura. 
 
2.-Adherir l’Ajuntament d’Esporles  a  la xarxa de municipis adherits a l’Institut Ramon Llull tal 
i com ja funciona a la comunitat valenciana. 
 
3.- Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a l’Institut Ramon Llull. 
 

Sotmesa a votació la moció fou aprovada amb el següent resultat 
 

- Set (7) vots a favor  del PAS – PSM i PSOE 
- Quatre  (4) en contra del PP 

 
 
 
PARCEL·LA S’ESGLEIETA.-  El Sr. Vicenç Vidal dona lectura a la següent: 
 

P R O P O S T A 
 
          L’ajuntament d’Esporles es propietari d’una parcel·la situada a  plaça de s’Esgleieta, 
núm. 18  de s’Esgleieta, d’Esporles, amb referència cadastral 9302803DD6931S0001WW. 

 
La parcel·la te una superfície de 18 m2, i limita per l’esquerra amb la propietat del Sr. 

Nicolau Garcia Vanrell, pel fons amb urbana propietat del Bisbat de Mallorca, i per la dreta 
amb propietat de la Sra. Margarita Trias Mayol. 
 

Segons l’informe emès per l’arquitecte tècnic municipal: “la parcel·la es urbana però in 
edificable ja que incompleix la parcel·la mínima per poder construir a la seva zonificació. Es 
tracta d’una parcel·la residual d’una reparcel·lació executada, el be patrimonial referenciat 
l’ajuntament sempre la tingut com a propi si be no consta el títol d’adquisició ni les 
circumstancies per les quals va ser adquirit”. 
Dades registrals: 
Esporles finca: 4665, tom 5774 de l’arxiu, llibre 123 foli 119. 
 

A l’art. 7 .2 del Reglament de bens de les Entitats Locals aprovat Real Decret 
1372/1986, de 13 de juny, entén per parcel·la sobrant:” aquelles  porcions de terreny propietat 
de les Entitats Locals que per la seva reduïda extensió, forma irregular o emplaçament, no 
foren susceptibles d’un us adequat.” 

 



Per declarar un terreny parcel·la sobrant es requereix un expedient de qualificació 
jurídica. Per tal de procedir a la venda de l’esmentada parcel·la  s’ha d’acreditar l’oportunitat . 
Que ve donada per ser una parcel·la petita en superfície, 18 m2, que no te la condició de 
parcel·la mínima, urbanísticament parlant i no es provable que en un futur pugui aconseguir-
la, tant per la seva situació com per la seva superfície. 
 

La legalitat de l’alteració queda recollida, el T.R. R.L. aprovat pel R.D.L. 781/1986, de 
18 d’abril, al R.B. i la Llei 20/2006, de 15 de desembre M.R.J.L.I.B. per tot l’esmentat venc a 
proposar el ple de la Corporació el següent acord: 
 
1.- Aprovar que la parcel·la abans esmentada sigui qualificada de parcel·la sobrant. 
2.- Aprovar que l’esmentat acord sigui exposat al públic pel termini d’un mes. 
3.- Que si no es presenta cap al·legació siguin alienats mitjançant venda directa a la persona 
o persones propietaris confrontants. De manera que la propietat resultant s’ajusti al criteri 
d’ordenació del sol més racional. 
4.- Facultar el Sr.  Batle  per dur a terme els tràmits tendents a la venda directa de la parcel·la 
i per signar tots els documents necessaris. 
 
 Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
 
BAIXES I DEVOLUCIONS.-  El Batle dona lectura a la següent 
 

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 

 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 

Ref. Contribuent Padró Motiu devolució Import 

2982159DD6828N0001Q

S 
Capó Matas Mateo IBI Acord ATIB 440,59 

2982112DD6838S0001I

Q 
Heijkoop Alexandra Michelle IBI Acord ATIB 542,65 

2982167DD6828S0001M

B 
Pagan Bareche Alberto IBI Acord ATIB 407,87 

 

 
PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 

 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 

Ref. Contribuent Padró Motiu devolució Import 

020-113T-80-5022 Mayor Ramis Isabel AIGUA Embargament erroni. Fuita 

d’aigua. Rebut 020-113T-80-

5022  tocava està de baixa 

per nova liquidació ja 

pagada. 

184,38€ 



 

 
PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 

 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 

Ref. Contribuent Padró Motiu devolució Import 

020-114T-80-6887 Francisco López Jumilla AIGUA Fuita d’aigua 247,70 

 

 
 

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS 

 

Examinada la documentació que s’adjunta, rebuda dels Serveis de Recaptació de Tributs de la Conselleria 

d’Hisenda i Pressuposts del Govern de les Illes Balears, es proposa la baixa dels esmentats rebuts. 

 

Cobrança periode de liquidació Import   

 

Executiva 01/01/2012 al 31/03/2012 23.809,16 € 

Executiva 01/04/2012 al 30/06/2012 18.296,67 € 
 
 
 Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 

 
 
TRANSFERÈNCIA DE CREDIT .- El Batle dona lectura a la següent: 
 
  
   TRANSFERENCIA DE CREDITS   
    
   

Vist que el passat dia  14 de novembre i va haver personal d’aquest ajuntament que 
es va adherir a la vaga general es proposa derivar l’import que no es retribuirà a aquest 
personal i igualment la paga extraordinària del Batle  per tal de realitzar despeses que no 
poden demorar-se fins al proper exercici, i no essent ampliable el crèdit consignat al 
pressupost de la Corporació d’acord amb l’art. 179 i següents del R.D. legislatiu 2/2004 de 5 
de març pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les Hisendes Local, resolc: 
 
                       1.- Aprovar  que l’import corresponent a la paga extraordinària a percebre en el 
mes de desembre del Batle  sigui retinguda per esser destinada a serveis socials. 
  
          2-Aprovar el següent suplement de transferència de crèdit: 
 
  Partides amb augment de crèdit: 
   



230-48001 Ajudes puntuals 3.010,77 € 
   
   
                   Total ......................  3.010,77 € 
   

  
  FINANÇAMENT: 
  Partides amb baixa de crèdit: 
 

932-13000 Personal laboral 64,06 € 
150-13003 Personal laboral 50,38 € 
320-13000 
340-13000 

Personal laboral 
Personal laboral 

58,12€ 
52,95 € 

230-13000 Personal laboral 71,50 € 
334-13000 Personal laboral 65,68 € 
434-13100  Personal laboral 60,65 € 
912-10000 Extra sou del Batle 2.362,01 € 
321-41000 Patronat d’escoles municipals 225,42 € 
                       Total........................... 3.010,77 € 

   
 
  2.- Publicar-ho al BOIB durant 15 dies hàbils. 
 
3.- En cas de que no es presentin reclamacions durant el termini esmentat es consideraran 
definitivament aprovats d’acord amb allò establert a l’article 169 del R.D.L. 2/2004 
 
El Sr. Miguel Bernat insistí en que els alts càrrecs no tenien extra per tant era una partida no 
disponible per l’ajuntament per aquest motiu el seu vot seria contrari. 
 
Que si estava d’acord lògicament en que les partides procedents de la vague fossin emprades 
per serveis socials. 
 
El Sr. Batle va dividir la votació de la present transferència en dos i donà el següent resultat: 
 

Sotmesa a votació la part corresponent a la vaga  per unanimitat dels assistents.  
 
I sotmesa a votació la part corresponent al sou d’alts càrrec fou aprovat amb el resultat 

següent 
 
-  (7) set vots a favor del PAS PSM i PSOE 
-  (4) quatre abstencions PP  
 
 

SUPORT MANIFEST PLATAFORMA ENSENYAMENT PÚBLIC DE QU ALITAT.-  El Batle, 
dona lectura a la següent: 
 

P R O P O S T A 
 
 
Entenem que l’ensenyament té com a objectiu primordial contribuir a la cohesió social i 
garantir la igualtat d’oportunitats. El sistema educatiu ha d’atendre a la diversitat i ha de 
treballar per compensar les diferències (socials, econòmiques, de provinença o de gènere) i 
per donar a tothom les mateixes oportunitats. 



 
Per garantir això l’educació ha de ser pública, laica, gratuïta i de qualitat. 
 
Mentrestant l’Estat Espanyol és a la coa de la inversió en educació dins el context europeu, i 
les Illes Balears encapçalen la llista de la comunitat de l’estat amb més abandonament 
escolar i amb un índex de fracàs escolar més alt. I tot i així, els nostres governants han optat 
per retallar encara més la inversió en educació.  
 
És per avançar cap a una educació pública i de qualitat que exigim al Govern de les Illes 
Balears que: 
 
1.- Aturi totes les retallades que s’han fet fins ara i les que es tenen projectades en tots els 
àmbits que afecten el sistema educatiu arreu del territori (despeses de funcionament, 
infraestructures, personal docent i no docent, programes de reutilització de llibres, ...) 
 
2.- Augmenti la inversió en educació pública, amb l’objectiu d’arribar al 7% del PIB, tal com 
recomanen els organismes internacionals, ajustant les inversions i els recursos destinats als 
centres públics a les necessitats socials i educatives concretes.  
 
3.- Fomenti la col·laboració de la Comunitat Educativa amb les administracions, es consulti i 
es defineixin les línies d’actuació de forma conjunta, abans de prendre qualsevol mesura de 
calat. 
 
4.- Posi en funcionament i/o recuperi iniciatives públiques de reforç a l’alumnat, tant en horari 
lectiu com no lectiu, (programes de suport a la immersió lingüística, programes EXIT, 
PROA...) i de suport a les entitats (de forma especial a les AMIPAS) que es fan càrrec de 
gestionar els serveis complementaris com el servei de menjador i el d’escola matinera.  
 
5.- Garanteixi una ràtio docents/alumnat i alumnat/aula adequada en tots els centres docents 
per fer possible una atenció de qualitat a totes les necessitats educatives de l’alumnat. 
 
6.- Promogui una educació inclusiva i no segregadora en tots els àmbits, fent valer la llengua 
catalana com a llengua vehicular i com a eina d’integració. 
 
7.- Mantingui i creï places gratuïtes suficients en centres de gestió pública a l’etapa educativa 
de l’educació infantil de primer cicle (0-3) per garantir l’accés a tothom a aquests serveis. 
 
8.- Defensi la Universitat Pública gratuïta i de qualitat, que garanteixi l’accés a tota la societat i 
que faciliti la mobilitat amb unes dotacions de beques ajustades a les necessitats reals, 
conseqüència de la nostra insularitat. 
 
9.- Asseguri una gestió pública, democràtica, participativa i directa als centres educatius 
públics. 
 
10.- Aposti per una educació en valors encaminada a la formació de ciutadans i ciutadanes 
autònoms, crítics i solidaris que superi una exclusiva concepció productiva i mercantilitzada 
de l’ensenyament.  
 
La voluntat de millorar i avançar en la millor gestió de l’educació a les Illes Balears fa que ens 
adrecem a tota la comunitat educativa i a la resta de la societat civil de les Illes perquè 
s’impliquin en la defensa d’un millor model d’ensenyament públic. 
 



El Sr. Juli Dalmau digué que com no havia de donar suport, encara que  li agradaria poder 
arribar més enllà. 
 
El Sr. Miguel Bernat digué que eren visons diferents damunt el mateix tema. 
 
 

Sotmesa a votació la proposta fou aprovada amb el següent resultat: 
 
-  Set (7) vots a favor del PAS PSM i PSOE 
-  Quatre (4) vots en contra del PP  
 

 
MOCIO PP BAR CAMP DE FUTBOL.-  La Sra. Margarita Alemany Alorda, dona lectura a la 
següent  

MOCIO EXPLOTACIO BAR CAMP DE FUTBOL 
 
 Que presenta al Ple de l’Ajuntament d’Esporles, el grup municipal del Partit Popular. 
  

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

Vist que actualment hi ha entitats esportives que exploten el servei de bar, com a 
mesura per contribuir amb el  seu autofinançament. 
 

Vistes les dificultats pressupostàries de l’Ajuntament de poder incrementar les 
subvencions i la reducció d’altres ajudes que es concedien des de altres institucions a 
aquestes entitats. 
 

I vista l’actual situació econòmica, la qual dificulta l’obtenció d’aportacions i ò 
espònsors privats per a aquestes entitats. 
 

Per tot l’exposat, el grup municipal del Partit Popular, a l’Ajuntament d’Esporles 
proposem al Ple que adopti el següent: 
  
 

ACORD 
 

1r. Instar al batle, a ampliar la cessió de les instal·lacions esportives del camp de futbol, amb 
l’edifici destinat a bar, per així permetre que aquesta entitat el pugui gestionar i obtenir el 
finançament necessari per poder desenvolupar la seva tasca i atendre mes d’un centenar de 
fitxes que te el club actualment. 
 
 

La Sra. Margarita Alemany digué que ja sabia que l’equip de Govern havia mantingut 
conversacions amb el futbol i que demanava de deixar el tema damunt la taula. 
 

El Sr. Batle explicà que havien tingut diverses reunions amb el futbol  i que estaven 
per fer-ne més i es convidava a participar-hi a l’oposició. 
 

El Sr. Miguel Bernat digué que donava les gracies, desprès de dos anys de intentar 
arreglar el tema. 
 
 



MOCIO PSOE CREACIÓ D’UN PARC PER A MAJORS.-  El Sr. Juli Dalmau de Mata, dona 
lectura a la següent 
 

MOCIÓ 

Creació d’un parc per a majors  

El compromís dels en locals amb les persones majors és un fet constatable i, en el cas 
d’Esporles, no és diferent. Per això, es necessari facilitar i promoure l’envelliment actiu 
d’aquest col·lectiu garantint la seva participació com a ciutadans, la seva formació per 
possibilitar una vida autònoma, la promoció de programes d’activitat física i mental per reduir 
el risc de patir qualsevol tipus de malaltia i la promoció d’hàbits de vida saludable.    
 
Per això, davant l’estat de deteriorament que pateix el parc situat devora el pàrquing de “Es 
Bosquet” i l’evident necessitat de que sigui rehabilitat, el Grup Municipal Socialista proposa a 
l’Ajuntament d’Esporles: 
 

1. Que planifiqui i pressuposti l’adquisició (de forma progressiva, si escau) dels aparells 
necessaris per a donar compliment a aquesta moció. 

 
2. Que el parc es rehabiliti i es reconverteixi en un espai allà on s’habilitin els aparells 

adquirits per a que les persones majors del municipi puguin fer exercici. 
 
La Sra. Margarita Alemany digué que l’idea era molt bona, però que no era el moment per fer 
aquest tipus d’inversió. 
 
El Sr. Vicenç Vidal afirmà la bondat de la proposta, però entenia que s’havia d’estudiar el 
tema, un poc més endavant, cercar un espai adequat, on fos possible, compaginar l’activitat i 
els temes d’accés. 
 
Després d’una llarga deliberació es proposa canviar els punts de la proposta pels següents: 
 
1.- Que es faria qualque tipus d’actuació per millorar l’estat del parc, segons disponibilitats 
pressupostaries. 
 
2.- Cercar qualque espai adient per fer aquest tipus d’actuació. 
 
El Sr. Miguel Bernat reivindicà fer qualque tipus d’actuació a la plaça per arreglar-la. Per la 
resta de l’acord digué que era una mera declaració d’intencions.  
 

Sotmesa a votació la moció fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
PRECS I PREGUNTES:  
 

- La Sra. Dolors Nadal demanà informació damunt les bonificacions de l’escoleta, ja 
que en el ple del mes d’octubre es creà una comissió per les bonificacions i 
aquesta no havia estat convocada?. 

- El Sr. Severiano Quevedo  demanà per un vehicle accidentat que hi havia a carrer 
Jaume I feia bastant de temps, si estava sotmès a qualque procés judicial o que 
passava?. 
Que feia dos plenaris que havia demanat pel certificat de l’Elecnor que no 
coincidia, com estava el tema?. 



- El Sr. Miguel Bernat digué que havia rebut un correu que se’l convidava al dinar de 
Nadal, demanava que com estava el tema, que es suspengués i es donessin el 
diners als serveis socials. 

- El Sr. Juli Dalmau demanà com estava el tema de Teleasistencia? 
 

- La Sra. Francisca Torres respongué a la Sra. Nadal que efectivament la reunió no 
havia tingut lloc, que es convocaria i se l’informaria. 

 
- El Sr. Antoni Asensio respecta del vehicle, respongué que no ho sabia, que 

s’informaria. 
 

- La secretaria digué que el certificat de l’empresa Elector, se li havia demanat que 
ho rectifiques i així ho havia fet. 

 
- Respecta de les millores el Sr. Batle digué que s’havien hagut d’aplicar casi totes a 

l’obra que s’estava executant per que hi havia partides insuficients degut a 
l’abandonament de l’obra etc. 

 
- El Sr. Miguel Bernat digué que no era així com havien quedat, si no que per les 

millores es consultaria abans de fer-les. 
 

- El Sr. Batle digué que després de festes es convocaria una reunió. 
 

- Respecta del conveni amb Teleasistencia el Sr. Batle digué el 60% l’assumia el 
Ministeri i la resta pareixia que el CIM es podria comprometre a pagar als pobles 
de menys de 20.000 habitants, però encara no hi havia res concret. 

 
- Pel que feia el dinar de Nadal digué que no es suspendria que cada any s’havia fet 

una activitat d’aquest tipus i més s’havia de fer a un any que al personal se’l havia 
suprimit la paga extra i altres drets adquirits no així a altres col·lectius. 

 
- El Sr. Miguel Bernat digué que no trobava ètic pagar en fons públics aquesta 

despesa i que no hi anirien. 
 
 Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint hores i vint 
minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la Secretària 
en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data assenyalats a 
l’encapçalament. 
 
 Esporles, 13 de desembre de 2012. 
 
La secretària       Vist i plau 
          El batle  


